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Justeringens tid och 

plats 
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Protokollet innehåller  § 155 - 190 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
   Per Fogelström 

 

  Ordförande ......................................................................... 
   Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
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Anslag om justering uppsatt 2016- 
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  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr 2016KS/0253 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 155 

 

Delårsrapport samt budgetuppföljning 2/2016 – BUP 2 för 
kommunen 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Delårsrapporten godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Per den 30 juni redovisas en delårsrapport, innehållande bl.a. bokslut för första halv-

året, prognos för helåret (BUP 2) samt uppföljning av mål och uppdrag. Delårsbokslu-

tet visar ett ekonomiskt resultat på + 84,7 mnkr för första halvåret, helårsprognosen 

pekar på ett resultat för 2016 på + 88,5 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Delårsrapport per 30 juni samt budgetuppfäljning2 (BUP 2) 2016, SEU 2016-08-31 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I 2016 års delårsrapport kan man utläsa ett positivt resultat om +84,7 miljoner kronor 

för första halvåret. Bakom denna siffra finns det ett antal alarmerande siffror som vi 

vill kommentera: 

 

I vård- och omsorgsnämnden kan vi konstatera att underskottet om -16 miljoner kro-

nor kvarstår trots nämndens åtgärder. I grunden handlar dessa underskott enligt vår be-

dömning bland annat om ren och skär underfinansiering av nämndens verksamheter 

samt avsaknad av ambition och förmåga att lösa särskilda boenden på hemmaplan. De 

som drabbas är våra funktionsnedsatta och våra äldre. 

 

När det gäller måluppfyllelsen finns också mycket att önska: 

När det gäller målet att den enskilde och anhöriga ska ges ett gott och professionellt 

bemötande är målet 95%. Inom LSS-boendena ligger nöjdheten betydligt under målet: 

Gustavsberg 73%, Hemmesta 86%, Ösby 83% samt daglig verksamhet 86%. Att en-

bart 33% av boenden på LSS-boendet i Ösby upplever att personalen tar hänsyn till 

brukarens egna åsikter och önskemål lämnar mycket att önska. Dessa tydliga signaler 

måste följas upp på ett seriöst sätt med höga ambitioner. 

 

Socialnämnden dras med ett underskott på 10 miljoner som förklaras med placeringar 

och behandlingsinsatser för barn och unga samt behandling och boende inom beroen-

devården. Den svåra arbetsbelastningen för personalen de senaste åren har också inne-

burit rekryteringssvårigheter och dyra konsultkostnader. 

 

Parallellt med dessa underskott går Kultur- och fritidsnämnden med överskott om 9,5 
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miljoner kronor då man för andra året i rad har budgeterat över 10 miljoner för det nya 

kulturhuset Porslinsfabriken trots att verksamheten inte kommer att vara igång förrän 

2018. Överskottet har gått rakt upp i det allmänna överskottet och har inte kunnat 

komma verksamheterna eller medborgarna tillgodo. En helt förkastlig metod som en-

bart syftar till att skapa ett positivt resultat för kommunen som helhet och som inte tar 

hänsyn till de behov som medborgare och verksamheter har. 

 

Utbildningsnämnden går med ett ekonomiskt överskott om 15 miljoner varav 11 mil-

joner förklaras med framförallt volymavvikelser samt ökade intäkter. Vi kan dock 

konstatera att den kommunala grundskolans underskott från tidigare år minskat tack 

vare den rimliga uppräkningen av skolpengen 2015 på 4%. När det gäller förskolan 

sliter fortfarande nära hälften av verksamheterna med underskott som till stor del kan 

förklaras med 1% uppräkning av pengen till förskolan 2015. Vi oroas över att Kulls-

vedsskolans resursgrupp grundskola har ett underskott om 2,2 mnkr. Det är mycket an-

geläget att skolan får en långsiktigt hållbar finansiering av denna verksamhet så att ele-

verna ges den utbildning de har rätt till och personalen långsiktiga spelregler.  

 

När det gäller måluppfyllelsen ser vi med oro på att resultaten på högstadiet fortsätter 

att vara alltför låga när det gäller elevernas upplevelse av skolans arbete mot krän-

kande behandling (68%), samt att skolarbetet gör mig så nyfiken att jag får lust att lära 

mig mer (38%). Vidare är det oroväckande att enbart 46% av gymnasieeleverna i åk 2 

anser att de har lärare som hjälper dem att förstå vad de ska göra för att förbättra sina 

studieresultat. 

 

När det gäller Kommunstyrelsen är överskotten 10,3 mnkr bekymmersamma då beslu-

tade projektmedel som handlar om icke utnyttjade projektmedel inte utnyttjats. Över-

skottet rimmar dessutom illa med den låga måluppfyllelsen som nämnden uppvisar när 

det gäller medborgarnas försämrade nöjdhet med kommunens som plats att leva och 

bo i (Nöjd- region-index) samt det försämrade företagarklimatet i kommunen (NKI) 

från 2015. Vi oroas också över att skillnaden mellan mäns och kvinnors frisnärvaro 

ökar. Kvinnor är mer sjuka (9,7%) än män (4,7%).” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi ser stora problem med att kommunstyrelsen inte genomför de uppdrag som har be-

slutats och finansierats av fullmäktige. Det kan ifrågasättas om styrningen i kommu-

nen är särskilt effektiv.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0253 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 156 

 

Delårsbokslut för kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Delårsbokslutet för kommunstyrelsen godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Delårsbokslutet för kommunstyrelsen avser verksamheter inom politisk ledning, poli-

tiska projekt, sektorn för administration ledning och service, sektorn för ekonomi och 

uppföljning, fastigheter KS, Storstockholms brandförsvar, kommunstyrelsens planut-

skott samt plan, mark och exploatering. 

 

Kommunstyrelsen redovisar ett budgetöverskott om + 19,6 mnkr för första halvåret. 

Årsprognosen beräknas visa ett överskott om + 10,3 mnkr. Budgetöverskottet förklaras 

främst av att en del av kommunstyrelsens projektmedel inte kommer att förbrukas un-

der året. 

 
Handlingar i ärendet 

Delårsbokslut kommunstyrelsen, SALS 2016-08-23 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”När det gäller Kommunstyrelsen är överskotten 10,3 mnkr bekymmersamma då be-

slutade projektmedel som handlar om icke utnyttjade projektmedel inte utnyttjats. Det 

är ett problem om politiska initiativ fryser inne pga av att man mött på motstånd i ge-

nomförandet. Vi menar att man måste driva på genomförandet med betydligt starkare 

politisk blåslampa om man anser att det är viktigt att initiativen genomförs på riktigt. 

De delar som inte genomförts är Ekobacken (3,2mnkr) högskolesatsning (2 mnkr), 

bredbandssatsning (3,7 mnkr) samt e-handel (2 mnkr) och e- arkiv (2mnkr). 

 

Överskottet rimmar dessutom illa med den låga måluppfyllelsen inom Inflytande och 

dialog, omsorg och trygghet, samt livslångt lärande för livet och arbetslivet. Det mål 

som kommunstyrelsen levereras bäst mot är att “kommunen ska ha en balanserad och 

stark ekonomi, säkerställa att naturkapital tas tillvara och ständigt utveckla socialt an-

svarstaganden”. Att ett ekonomiskt överskott är viktigare än t ex inflytande och dialog 

och omsorg och trygghet blir helt glasklart i årets delårsrapport för KS. 

 

När det gäller att kommuninvånarnas möjligheter till insyn och inflytande i den kom-

munala verksamheten är resultaten nedslående. Samtliga indikatorer visar en nedåtgå-

ende trend när det gäller hur medborgare upplever kontakten med kommunen samt den 

samlande “Nöjd- medborgar-index” (NMI) I denna undersökning mäts upplevelsen av 

bemötande och tillgänglighet, grundskola, äldreomsorg, gator och vägar samt vatten 
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och avlopp. Indexet visar en försämring från 55 år 2015 till 48 i år.  När det gäller ung-

domsinflytandet är de enskilda initiativ som tas i ungdomsdialogen bra, men fortfa-

rande finns inget forum där många ungdomar bjuds in att delta för att framföra sina 

tankar och åsikter på det vis som möjliggjordes i Ungdomsparlamentet. Att ett 20-tal 

ungdomar deltagit i Kommunutvecklarna utifrån styrda frågor utifrån Porslinsfabri-

kens etablering, bibliotek samt nyanlända ungdomar fyller inte det tomrum som UP 

fyllde. Där deltog upp till 90-120 gymnasieungdomar årligen i att identifiera, analy-

sera och formulera motioner i fem, för dem, relevanta frågor. Ungdomsrådet eller Kom 

till Kommunen fyller inte heller den funktionen. Var finns demokratisatsningen på 

gymnasiet? Det finns många frågor kvar för alliansen att besvara gällande ungdomsdi-

alogen.  

 

När det gäller medborgarnas upplevda trygghet har indexet också där försämrats sedan 

förra året. Lika illa är det att Indikatorerna för Livslångt lärande för livet och arbetsli-

vet också visar försämrade resultat. Medborgarnas bedömning av kommunen som 

plats för att leva och bo i har försämrats enligt Nöjd- region-index (NRI). Även upp-

fattningen om företagarklimatet har försämrats i kommunen (NKI) från 2015. Ska vi 

vara en attraktiv kommun för medborgare och företag måste dessa indikatorer tas på 

fullaste allvar. Vi oroas också över att skillnaden mellan mäns och kvinnors frisnär-

varo ökar. Kvinnor är mer sjuka (9,7%) än män (4,7%).  

 

Sammanfattningsvis: KS har ekonomiskt överskott men underskott på genomförande 

av projekt samt mål.” 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0253 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 157 

 

Delårsbokslut för kommunfullmäktige m fl 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Delårsbokslutet för kommunfullmäktige m.fl. godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Delårsbokslutet för kommunfullmäktige m.fl. omfattar verksamheter inom kommun-

fullmäktige, valnämnd, partistöd, politiska sekreterare samt revision. 

 

Kommunfullmäktige m.fl. redovisar ett underskott på - 9,7 mnkr. Årsprognosen beräk-

nas visa ett underskott på – 0,6 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Delårsbokslut kommunfullmäktige m.fl., SALS 2016-08-23 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 

 

 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 9 av 65 

Kommunstyrelsen 2016-09-21 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 158 

 

Budget för 2017 samt ramar för 2018 - 2019 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Kommungemensamt 

 
1. Den kommunala skattesatsen i Värmdö kommun fastställs till 19,18 för 2017, 

innebärande en sänkning med 70 öre jämfört med 2016 

2. De direktiv för nämndernas verksamhet som redovisas under respektive 

nämnd i budgetdokumentet under rubriken Kommentarer till driftbudget fast-

ställs. 

3. Nämnderna ges i uppdrag att upprätta detaljbudget och i denna besluta om ef-

fektmål. 

4. Budgetregler godkänns i enlighet med bilaga 5. 

5. Respektive nämnd bemyndigas att inom ramen för sin budget bevilja bidrag 

till organisationer inom sitt verksamhetsområde med uppräkning med högst 1 

%, om inget annat anges. 

6. Investeringsbudgeten fastställs för år 2017 med i förekommande fall anslags-

bindning på objektsnivå enligt bilaga 6. 

7. Projektbudget för Gustavsbergsprojektet enligt bilaga 6b godkänns. 

8. Samtliga nämnder uppmanas att inom ramen för respektive ansvarsområden 

aktivt medverka i utvecklingen av Gustavsbergsprojektet. 

9. Taxor och avgifter fastställs för kommunens verksamheter enligt bilaga 8. 

10. Kommunens riktlinjer för god ekonomisk hushållning, finansiella målet årets 

resultat, ändras till att vara, i förhållande till skatteintäkter, skatteutjämning 

och generella statsbidrag, minst 1 % exklusive engångsposter. 

11. Reavinster som skapats genom försäljning av kommunal mark och andra fasta 

tillgångar får inte användas till finansiering av kostnader i den kommunala 

driftsbudgeten utan ska antingen användas till nya investeringar eller till 

minskning av kommunens ackumulerade skuld. 

12. Kommunstyrelsen har under 2017 rätt att nyupplåna, d v s öka kommunens lå-

neskuld hos kreditinstitut, till en sammanlagd skuld om maximalt 2 350 mnkr, 

vilket är oförändrad låneram jämfört med budget 2016. 

13. Kommunstyrelsen har under 2017 rätt att omsätta lån, d v s låna upp belopp 

motsvarande de lån som förfaller till betalning under år 2017. 

14. Kommunstyrelsen har rätt att ha en checkräkningskredit för koncernen om 150 

mnkr, d v s samma belopp som 2016 

15. Kommunen ställer borgen, såsom för egen skuld, för Värmdö Bostäder AB:s 

låneförpliktelser upp till ett högsta lånebelopp om 250 mnkr, motsvarande be-

räknad resterande borgen per 2017-01-01. 

16. För upprustning av Farstavikens skola/Ekedal avsätts ytterligare 80 mnkr i 

2018 års investeringsbudget. Kommundirektören ges i uppdrag att skyndsamt 

utreda alternativa lösningar för utökad kapacitet och för en modernare lärmiljö 

samt genomföra en medborgardialog om förslagen. 
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Kommunfullmäktige 

 
17. Kommunfullmäktiges, valnämndens och revisionens budget fastställs för år 

2017 i enlighet med de uppgifter som redovisas under kommunfullmäktige 

mm. 

 

Överförmyndarnämnd 

 
18. Överförmyndarnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de upp-

gifter som redovisas under överförmyndarnämnden. 

 

Kommunstyrelse 

 
19. Kommunstyrelsens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de uppgifter 

som redovisas under kommunstyrelsen. 

20. Kommunstyrelsen bemyndigas att förvärva fastigheter inom en ram om 40 

mnkr i enlighet med reglemente. 

 

Utbildningsnämnd 

 
21. Utbildningsnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de uppgifter 

som redovisas under utbildningsnämnden. 

22. Peng och ersättningar fastställs för verksamheter inom nämndens ansvarsom-

råden enligt bilaga 7. 

 

Kultur- och fritidsnämnd 

 
23. Kultur- och fritidsnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under kultur- och fritidsnämnden.  

24. Kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att utreda uppförandet av konstgräs-

plan och/eller flertalet spontanidrottsytor på lämpliga platser i kommunen, till-

gängliga för såväl föreningslivet som för allmänheten. 

 

Socialnämnd 

 
25. Socialnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de uppgifter som 

redovisas under socialnämnden. 

 

Vård- och omsorgsnämnd 

 
26. Vård- och omsorgsnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de 

uppgifter som redovisas under vård- och omsorgsnämnden. 

27. Vård- och omsorgsnämnden ges i uppdrag att utreda förutsättningarna och be-

hoven av LSS-lots, en vägvisare inom LSS. 

28. Peng fastställs för särskilt boende, demensdagvård, hemtjänst, bostadsgrupp 

LSS, servicebostad LSS samt daglig verksamhet inom omsorgen för funkt-

ionshindrade enligt bilaga 7. 
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Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnd 

 
29. Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämndens budget fastställs för år 2017 i enlig-

het med de uppgifter som redovisas under bygg-, miljö- och hälsoskydds-

nämnden. 

 

Näringslivsnämnd 

 
30. Näringslivsnämndens budget fastställs för år 2017 i enlighet med de uppgifter 

som redovisas under näringslivsnämnden. 

 

Teknisk nämnd 

 
31. Tekniska nämndens skatte- och taxefinansierade verksamhetsbudgetar fast-

ställs för 2017 i enlighet med de uppgifter som redovisas under tekniska 

nämnden. 

 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I Alliansens budgetdokument lämnas följande redovisning av budget 2016 i samman-

fattning: 

 

 
 

 Kommunens budgeterade resultat uppgår till +24,3 mnkr. Kommunens finan-

siella målsättning, resultatet i förhållande till skatteintäkter, skatteutjämning 

och generella statsbidrag + 2 % exklusive engångsposter, föreslås ändras till 1 

% (motsvarar år 2017 ca 22 mnkr). 

 

 Alliansen betonar starkt strävan att sänka skatten för medborgarna i Värmdö. I 

och med budgetförslaget för 2017 sänks kommunalskatten med 70 öre till 

19,18. Därmed närmar sig kommunalskattenivån i Värmdö väsentligt genom-

snittet i länet. 

 

 Kommunfullmäktiges budget 2016 är utgångspunkten. Nettoramarna uppräk-

nas generellt med 1 procent. Några generella besparingskrav ställs inte i bud-

get 2017. 
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 Utgångspunkten är nyligen framtagen befolkningsprognos, med en befolk-

ningsökning (lågalternativet) för Värmdö kommun med ca 700 personer 2016 

och 900 personer 2017 (se bilaga 2, Befolkningsutveckling). Nämnderna ges 

utrymme för volymförändringar inom pengsystemen, även vissa andra verk-

samheter medges volymkompensation. 

 

 I den senaste skatteintäktsprognosen (augusti) från SKL nedrevideras skatte-

kraftstillväxten varje år 2015-2017 jämfört med tidigare prognos. Emellertid 

kompenseras denna negativa effekt av att befolkningen i Värmdö ökar snab-

bare än vad som antogs i kommundirektörens budgetförslag. 

 

 Budgetförslaget 2017 beaktar att staten kommer att bidra till Värmdö kommun 

med 12,9 mnkr (del av de s k välfärdmiljarderna), av dessa satsas bl a 8 mnkr 

på LSS, fritidsaktiviteter. 

 

 Regeringens förslag till nytt ersättningssystem för mottagandet av ensamkom-

mande barn och unga från 1 juli 2017 innebär ett intäktsbortfall på 10- 12 

mnkr (halvårseffekt) för Värmdö kommun. Det pågår i kommunen översyn 

och omförhandlingar av avtal, som bl a syftar till sänkta kostnader; i hur stor 

utsträckning det kompenserar för intäktsbortfallet är dock i dagsläget något 

osäkert. 

 

 Under 2017 uppgår investeringarna inklusive exploateringsprojekt till sam-

mantaget 549,9 mnkr, fördelat på lokalförsörjningsplan 223,0 mnkr, taxefinan-

sierad verksamhet 147,1 mnkr (investeringar - anslutningsavgifter), exploate-

ring netto 12,9 mnkr samt övriga investeringar 166,9 mnkr. Det finns dessu-

tom tidigare 12 beslutade investeringar, som i en del fall kommer att sträcka 

sig över budgetåret och planperioden. 

 

 Projektet Framtidens Gustavsberg framgår av särskild projektbudget (bil. 6b). 

 

 Internräntan sänks 2017 från 2,4 % till 1,75 %, enligt SKL:s rekommendation. 

Inför 2017 beräknas internräntan enligt en ny metod, som bygger på den kom-

munala sektorns upplåningskostnader (huvudkälla Kommuninvests skulddata-

bas). Siffran ligger ganska nära genomsnittsräntan just nu för Värmdö kom-

muns externa upplåning. 

 

 Kommunens pengnivåer redovisas i bilaga 7 och räknas i allmänhet upp med 1 

% Kommunens taxor och avgifter, bilaga 8, uppräknas i varierande grad. VA-

taxan hålls oförändradför andra året i rad, taxorna för renhållning och slam 

höjs med 5 %. 

 
Handlingar i ärendet 

Alliansens förslag till drift- och investeringsbudget för 2017 och ramar för 2018 – 

2019, 2016-09-12 

Budgetförslag från socialdemokraterna, miljöpartiet, sverigedemokraterna och vänster-

partiet 
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Yrkanden 

Sandro Wennberg (S) yrkar bifall till socialdemokraternas budgetförslag. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till miljöpartiets budgetförslag. 

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till sverigedemokraternas budgetförslag. 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till alliansens budgetförslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens, socialdemokrater-

nas, miljöpartiets eller sverigedemokraternas budgetförslag och finner att kommunsty-

relsen beslutar enligt alliansens budgetförslag 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle 

ha yrkat bifall till vänsterpartiets budgetförslag om han varit beslutande vid dagens 

sammanträde. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0350 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 159 

 

Ersättningar till styrelser i Värmdö kommuns bolag 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har som ägare av bolagen möjlighet att bestämma styrelseleda-

möternas ersättningar genom att utfärda en ombudsinstruktion till bolagens årsstäm-

mor. Det är dock moderbolaget KIVAB som har i uppdrag att utöva ägarstyrning i dot-

terbolagen och som har bäst kunskap och insyn i bolagens verksamheter. Därför bör 

kommunfullmäktige instruera sitt ombud på KIVAB:s bolagsstämma om ersättning-

arna för KIVAB:s ledamöter och KIVAB i sin tur instruera ombuden på dotterbola-

gens stämmor.  

Eftersom styrelseledamöter i de kommunala bolagen i Värmdö kommun inte har rätt 

till pension för sin tjänstgöring bör till arvodet läggas 4,5 procent, dvs. samma kom-

pensation som vid förlorad arbetsinkomst.  

 
Handlingar i ärendet 

Ersättningar till styrelser i Värmdö kommuns bolag, SALS 2016-08-19 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) yrkar att ärendet återremitteras. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

Sektor administration 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0020 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 160 

 

Uppföljning av åtgärder inom vård- och omsorgsnämndens 
område 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Redovisningen godkänns. 

2. En återrapportering av åtgärderna ska ske inom ramen för vård- och omsorgs-

nämndens årsbokslut. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Under året har genomlysningar av verksamheten inom vård- och omsorgsnämndens 

verksamhetsområden genomförts med anledning av ett budgetunderskott för nämnden 

om drygt 40 mnkr för 2015. Vid sitt sammanträde i juni beslutade kommunstyrelsen 

att vård- och omsorgsnämnden till styrelsens sammanträde i september skulle rappor-

tera vad vidtagna åtgärder har gett för resultat. 

I tjänsteskrivelse redovisas vidtagna åtgärder och bedömt resultat. Redovisningen före-

slås godkännas. 

 
Handlingar i ärendet 

Uppföljning av åtgärder inom vård- och omsorgsnämndens område, SALS 2016-09-05 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar att ytterligare en återrapportering av åtgärderna ska ske 

inom ramen för vård- och omsorgsnämndens årsbokslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget att godkänna redo-

visningen med komplettering enligt Joelssons yrkande och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”När beslut om dessa åtgärder togs i kommunstyrelsen 2016-03-09 reserverade vi oss 

mot beslutet. Dessa åtgärder tar inte ett helhetsgrepp på de problem som vård och om-

sorgsnämnden lider av.  Det handlar enligt vår mening bland annat om det nuvarande 

systemet för hemtjänst, den rättsosäkra LSS-handläggningen (lagen om särskilt stöd 

och service), bristfälliga planeringen av äldreboenden, höga sjukskrivningstal och av-

saknad av rätt till heltid för personalen. 

 

Vi ifrågasätter även effekten av dessa åtgärder då nämndens prognostiserade under-

skott inte har minskat i någon väsentlig del. Av de föreslagna åtgärderna är det enbart 
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anlitandet av bemanningsföretag som ska ha genomförts helt ut, däremot är det oklart 

hur detta påverkar bemanningen på boendena.  

 

Mot bakgrund av att vi inte stod bakom förslaget till åtgärder, deltar vi Socialdemokra-

ter inte i beslutet.” 

 
Sändlista 

VON 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0001 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 161 

 

Vård- och omsorgsnämndens hemställan om tilläggsanslag 
för 2016 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Vård- och omsorgsnämndens hemställan om tillskott om 16,6 mnkr avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden har hemställt om tillskott om 16,6 mnkr, motsvarande det 

underskott nämnden prognostiserar för 2016. Vid sitt sammanträde i juni 2016 beslu-

tade kommunfullmäktige att beslut om budgettillskott avvaktas till kommunstyrelsens 

sammanträde den 21 september med hänvisning till pågående åtgärder.  

Vård- och omsorgsnämndens hemställan föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Hemställan om budgettillskott för vård- och omsorgsnämnden, SALS 2016-09-07 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) yrkar att vård- och omsorgsnämndens hemställan ska bifallas 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget att hem-

ställan ska avslås eller enligt Aasebys yrkande att den ska bifallas och finner att hem-

ställan ska avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att vård- och omsorgsnämndens hemställan ska avslås röstar ja, den 

som biträder att hemställan ska bifallas röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Filip Joelsson (M). 
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Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 4 nej-röster att avslå hemställan. 1 le-

damot avstår från att rösta. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Tidigare i år, när nämnden i BUP1 såg ett prognostiserat överskott om 16,6 mnkr 

gjorde en enig nämnd en hemställan till kommunstyrelsen om ett tillskott motsvarande 

det prognosticerade underskottet. Det skäl som angavs var att det vore omöjligt för 

nämnden att utöver underskottet för 2015 om 40 mnkr även bära med sig ett under-

skott om ytterligare dryga 16 mnkr. Vi var ytterst förvånade på kommunstyrelsen i 

juni då vård och omsorgsnämndens ordförande röstade ner sitt eget förslag. Anled-

ningen som angavs var att den moderatledda alliansen ville vänta in resultatet av de åt-

gärder som kommunstyrelsen beslutat att vård och omsorgsnämnden skulle genom-

föra, ett nytt beslut skulle därför komma efter sommaren. 

 

Nu har dessa åtgärder börjat genomföras. de har hittills inte haft någon nämnvärd ef-

fekt på nämndens underskott, i delårsbokslutet prognosticeras nämnden gå med ett un-

derskott om 15,9 mnkr (att jämföras med BUP1 16,6 mnkr). Därför förväntade vi oss 

att mot bakgrund av de behov som hela nämnden påvisat och att åtgärderna bevisligen 

inte haft någon nämnvärd effekt att hemställan skulle godkännas. Därför var vi om 

möjligt ännu mer förvånade då nämndens ordförande, tillsammans med hela alliansen, 

även denna gång röstade emot vård och omsorgsnämndens hemställan.  

 

Vi socialdemokrater ställde oss bakom att vård och omsorgsnämndens hemställan då 

vi haft täckning för det i vårt budgetförslag. Vi menar dessutom att vård och omsorgs-

nämndens underskott till stor del går att hänföra till den underbudgetering som den 

moderatledda alliansen konstant gör. Underbudgeteringen har bland annat fått till följd 

att de mest utsatta, de med funktionsnedsättning, fått sitt stöd kraftigt neddraget. Stö-

det är till för att dessa medborgare ska kunna leva ett liv som andra personer. Antalet 

avslag har ökat från 4% andra halvåret 2014 till 36% hittills i år. Det är enligt oss soci-

aldemokrater helt oacceptabelt.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet deltog inte i beslutet. Vi hade till år 2016 lagt en högre budget för Vård- 

och Omsorgsnämnden än Alliansen då det fanns tydliga indikationer kring att nämn-

den behövde mer resurser. Det är av högsta vikt att en nämnd som arbetar för att stötta 

utsatta kommunmedborgare redan vid budgetårets start förses med en budget som har 

förutsättning att vara i balans. Det har inte varit fallet under de senaste åren vilket har 

lett till att medborgares behov av trygghet och självständighet i flera fall inte har till-

godosetts.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt (S) yrkandet om jag varit beslutande vid dagens sammanträde. 

Dessutom bör påpekas att Vänsterpartiets alternativa budget för nämnden gott och väl 

rymmer det prognostiserade underskottet.” 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 162 

 

Revidering av kommunstyrelsens och tekniska nämndens 
reglementen samt av kommunstyrelsens 
delegationsordning 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Kommunstyrelsens reglemente revideras avseende samordningsansvar av 

lokalförsörjningsfrågor samt byggherreansvar vid ny-, om- och tillbyggnation 

av särskilda byggprojekt. 

2. Tekniska nämndens reglemente revideras avseende ansvar för samordningsan-

svar av lokalförsörjningsfrågor samt byggprojekt. 

 
Kommunstyrelsens beslut 

 

3. Kommunstyrelsens delegationsordning revideras under förutsättning av att 

kommunstyrelsens reglemente revideras. 
 

Beslutsnivå 

P. 1-2 kommunfullmäktige 

P. 3 kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Fastighets- och lokalpolicy antogs av kommunfullmäktige den 27 januari 2016. Av po-

licyn framgår bl.a. att kommunstyrelsen är byggherre i kommunala byggprojekt. An-

svaret som byggherre återfinns dock i tekniska nämndens reglemente. Detta gäller 

emellertid endast byggprojekt beställda av nämnd vilket medför att byggherreansvar 

för särskilda byggprojekt saknas. Kommunstyrelsens och tekniska nämndens regle-

menten föreslås därför revideras. I samband med detta föreslås även delegationsord-

ning för kommunstyrelsen revideras avseende upphandling av byggentreprenader.   

 
Handlingar i ärendet 

Revidering av kommunstyrelsens och tekniska nämndens reglementen och kommun-

styrelsens delegationsordning, SALS 2016-08-22 

 
Sändlista 

KF 

Författningssamling 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0448 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 163 

 

Trygghetsboende/lägenheter vid Djuröhemmet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Projektet trygghetsboende/lägenheter genomförs i enlighet med framtagna pro-

gramhandlingar med kommunstyrelsen som byggherre. 

2. Beslutet förutsätter att kommunfullmäktige beslutar om ändring i kommunsty-

relsens reglemente. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Programhandlingar för trygghetsboende/lägenheter vid Djuröhemmet har arbetats 

fram. Projektet genomförs inom ramen för kommunens avtal med Arcona avseende 

strategisk partnering. Trygghetsboendet föreslås omfatta 32 lägenheter samt 

gemensamma lokaler för aktiviteter och samvaro. Projektet samordnas med utbyggnad 

av Djuröhemmet. 

 
Handlingar i ärendet 

Trygghetsboende/lägenheter vid Djuröhemmet, SALS 2016-08-14 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S), Filip Joelsson (MP) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till för-

slaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

Sektor samhällsbyggnad 

VON 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 164 

 

Sammanträdestider 2017 för kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Kommunfullmäktige sammanträder följande onsdagar kl. 18.00: 

25 januari, 22 februari, 29 mars, 26 april, 31 maj samt 21 juni 

30 augusti, 4 oktober (budgetmöte kl. 09.00), 25 oktober, 29 november samt  

13 december 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

2. Kommunstyrelsen sammanträder följande onsdagar kl. 13.30: 

11 januari, 8 februari, 15 mars, 12 april, 17 maj samt 7 juni 

20 september, 11 oktober, 15 november samt 28 november (tisdag) 

3. Förvaltningen får i uppdrag att överväga ändring av några sammanträdesda-

tum. 
 

Beslutsnivå 

P. 1 Kommunfullmäktige 

P. 2 Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till sammanträdestider för kommunfullmäktige m.fl. för 2017 följer samma 

principer som tidigare år: 

 Kommunfullmäktigemöten sker sista onsdagen i månaden kl. 18.00 utom i juli. 

Mötena i juni och december tidigareläggs. 

 Kommunstyrelsemöten sker två veckor innan kommunfullmäktige kl. 13.30. 

 Arbetsutskottsmöten sker en vecka före kommunstyrelsen kl. 13.30.  

 Skollovsdagar och dagar före helgdagar undviks. 

 
Handlingar i ärendet 

Sammanträdestider 2017 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunsty-

relsens arbetsutskott, SALS 2016-06-29 

 
Yrkanden 

Vid sammanträdet framförs att det bör övervägas att några sammanträdesdatum änd-

ras/justeras 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles med tillägget att förvaltningen får i uppdrag 

att överväga ändring av några sammanträdesdatum 
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Sändlista 

KF 

Nämndsekretariatet 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 165 

 

Kommunstyrelsens internkontrollplan 2016 – 
återremitterat ärende 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2016 antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till internkontrollplan återremitterades vid kommunstyrelsens sammanträde i 

maj i år. Kommunstyrelsen önskade då en redovisning av frekvensen av kontrollåtgär-

derna. 

 

Nu redovisas förslag till internkontrollplan kompletterad med frekvenser för kon-

trollåtgärder. Internkontrollplanen tar fasta på de kontrollpunkter som bedöms vara ak-

tuella att följa upp utifrån resultatet av 2015 års internkontroll. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens internkontrollplan 2016 – återremitterat ärende, SEU 2016-08-04 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0466 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 166 

 

Revidering av ägarpolicy och ägardirektiv för de 
kommunala bolagen och ägardirektiv för KIVAB 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Revidering av ägarpolicy för de kommunala bolagen fastställs enligt förslag. 

2. Revidering av ägardirektiv för Kommunhuset i Värmdö AB (KIVAB) fastställs 

enligt förslag. 

3. Ombudet vid bolagsstämman för KIVAB får i uppdrag att på nästkommande 

stämma fastställa reviderad ägarpolicy för de kommunala bolagen och ägardi-

rektiven för KIVAB. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Styrelsen KIVAB har föreslagit att kommunfullmäktige fastställer revideringar i ägar-

policy för de kommunala bolagen och ägardirektiv för KIVAB. I de föreslagna revide-

ringarna ges koncernmoderbolaget KIVAB i uppdrag att lämna ägardirektiv till i kon-

cernen ingående bolag. Revideringarna överensstämmer med bolagets ändamål och 

bedöms effektivisera styrningen av koncernen.   

 
Handlingar i ärendet 

Revidering av ägarpolicy för de kommunala bolagen och ägardirektiv för KIVAB, 

SALS 2016-09-07 

 
Yrkanden 

Allan Sooman (L), Magnus Danielsson (S) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till 

förslaget. 

 

Filip Joelsson (MP)yrkar avslag på förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Förslaget till beslut innebär att fullmäktige och kommunstyrelsen släpper den direkta 

styrningen av de helägda kommunala bolagen till moderbolaget. Detta i sin tur innebär 

att insynen och det demokratiska ansvaret försvagas. Vi menar att det är djupt olyck-

ligt att demokratin på detta sätt försvagas – vi bedriver ju trots allt dessa verksamheter 

för medborgarnas skull.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 
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”Vänsterpartiet anser att dotterbolagens ägardirektiv ska behandlas av kommunfull-

mäktige utan överprövning av moderbolaget.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0265 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 167 

 

Socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader - 
kvartal 1 2016 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Socialnämndens redovisning godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Enligt socialtjänstlagen ska socialnämnden rapportera om beslut som inte verkställts 

inom tre månader från beslutet till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), revisorer 

och kommunfullmäktige. 

 

Socialnämnden verkställde samtliga beslut under kvartal 1 år 2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvartal 1 år 

2016, SALS 2016-07-01 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0566 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 168 

 

E-förslag om naturreservat i Östra Ekedal 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

E-förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Ett e-förslag om att tidigarelägga naturreservatsbildande i Ekedalsskogen till senast år 

2017 har inkommit.  

I Värmdö kommuns naturreservatsplan och översiktsplan identifieras Östra Ekedal 

som ett värdefullt tätortsnära grönområde, men området har en lägre prioritet där 

bildande av naturreservat inte bedöms vara aktuellt i närtid. Denna prioriteringsord-

ning föreslås kvarstå och e-förslaget därmed avslås.  

 
Handlingar i ärendet 

E-förslag om naturreservat i Östra Ekedal, SALS 2016-07-01 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till e-förslaget. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Allan Sooman (L) yrkar avslag på e-förslaget 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om e-förslaget bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår e-förslaget röstar ja, den som bifaller e-yrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S), 

Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 5 nej-röster att avslå hemställan. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna i Värmdö ställer sig bakom förslaget om att tidigerelägga bildan-

det av ett naturreservat i Östra Ekedal. Att bevara Ekedalsskogen som rekreationsplats 

kommer bara att bli viktigare ju längre utbyggnaden av Gustavsberg framskrider vilket 

är anledningen till att vi anser att det är befogat att tidigarelägga bildandet av naturre-

servat. För att tidigareläggandet inte ska gå ut över bildandet av de andra naturreserva-

ten har vi tillskjutit medel i vårt budgetförslag för 2017. Därutöver är detta det första 

E-förslag som fått tillräckligt många namnunderskrifter för att behandlas i fullmäktige 

och vi tycker att det sätter ett tråkigt prejudikat för medborgarinflytande att avslå detta, 

då alla partier är överens om att Ekedalsskogen ska bli ett naturreservat.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

”Miljöpartiet reserverade sig mot beslutet att inte tidigarelägga bildandet av ett natur-

reservat i Ekedalsskogen. Miljöpartiet vill att vi redan nu påbörjar processen med att 

bilda ett reservat istället för att vänta till år 2030 och har reserverat pengar för det i vår 

budget för 2017.  

Ekedalsskogen är ett av de mest uppskattade tätortsnära grönområdena i kommunen 

och med tanke på att skogen har varit hotad av exploateringstankar så vi ser det som 

högst rimligt att man redan idag skyddar skogen, framförallt med tanke på att det är så 

många personer som nyttjar skogen. Med tanke på att vi nu håller på att detaljplanera 

Gustavsberg tycker vi att det är lämpligt att samtidigt se över och skydda ett av de vik-

tigaste grönområdena kring Gustavsberg.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Vänsterpartiet stöder e-förslaget att tidigarelägga naturreservatsbildande av Ekedals-

skogen. För ändamålet föreslår Vänsterpartiet att 750 000 kronor anslås i 2017 års 

budget.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0125 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 169 

 

Förslag från S-gruppen om att Värmdö ska ingå i SKL:s 
ramavtal för prispressade bostäder 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen är besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen har föreslagit att Värmdö kommun ska anmäla intresse för att ingå i det ra-

mavtal för bostadshus som Sveriges kommuner och landsting (SKL) tar fram till 2017 

samt i SKL:s referensgrupp.  

Samtliga kommuner är, utan särskild anmälan i förväg, berättigade att avropa från ra-

mavtalet när detta är klart. Den referensgrupp som finns tar inte in några nya medlem-

mar. S-gruppens skrivelse föreslås med detta anses besvarad. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag från S-gruppen om att Värmdö ska ingå i SKL:s ramavtal för prispressade bo-

städer, SALS 2016-06-02 

 

_______ 
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Dnr 14KS/269 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 170 

 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016 – 2020 med utblick 
mot 2030 och 2050 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016 – 2020 med utblick mot 2030 och 2050 

antas. 

2. Strategi för bostadsplanering upphävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016-2020 med utblick mot 2030 och 2050 föreslås 

antas och tidigare gällande boendeplaneringsstrategi upphävas. Riktlinjerna antar en 

tillväxt fram till 2020 på cirka 300-600 nyproducerade bostäder per år samt 120-175 

permanentade fritidshus. På lång sikt antas ett bostadsbyggande på 350-550 nya en-

heter per år. På längre sikt finns ett flertal osäkerhetsfaktorer som gör antaganden om 

bostadsförsörjningen osäker, som exempelvis infrastruktur och konjunkturutveckling. 

Handlingar i ärendet 

Riktlinjer för bostadsförsörjning, SALS 2016-08-24 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna i Värmdö är nöjda med de förändringar som gjorts efter att ären-

det återremitterades från fullmäktige 2015-11-25 för att tydliggöra användandet av 

VBAB, ta hänsyn till försäljningen av 49% av aktierna i VBAB och eventuella statliga 

subventioner samt eventuella konsekvenser av Sverigeförhandlingen. Detta är nu gjort 

varför vi ställer oss bakom riktlinjerna för bostadsförsörjning.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Behovet av fler hyresrätter i Värmdö kommun är mycket stort. Vänsterpartiet anser 

att det årligen behöver byggas cirka 500 klimatsmarta hyresrätter till rimliga hyror tills 

det uppdämda behovet tillgodosetts. När det gäller trygghetsboende bedöms behovet 

vara ytterligare 100 lägenheter fram till år 2020. Samtidigt finns det endast konkreta 

planer för cirka 65 nya lägenheter. Även behovet av seniorbostäder är stort. I nuläget 

finns 175 seniorbostäder i kommunen. Fram till 2020 behöver antalet lägenheter för-

dubblas. I Vargbacken finns färdiga planer på 130 seniorbostäder. Nu hotas projektet 

eftersom Värmdö kommun vägrar lämna borgensförbindelser. Ska behovet tillgodoses 

fram till 2020 måste också Värmdö kommun ta ansvar som säkerställer att projektet 

kan förverkligas” 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0209 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 171 

 

Yttrande över regional utvecklingsplan för 
Stockholmsregionen – RUFS 2050 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Stockholms läns landsting har skickat ny utvecklingsplan, RUFS 2050, på remiss. I 

yttrandet framförs att Värmdö kommun tycker att strukturbild A bäst motsvarar den 

utveckling som anses önskvärd på lång sikt. Till bilden föreslås dock en regional 

stadskärna öster om Stockholm samt en tydlig markering av Östlig förbindelse läggas 

till. Skärgårdens utveckling föreslås förtydligas i RUFS genom att ange Hemmesta, 

Brunn, Stavsnäs och Sandhamn som noder för ett omland med bebyggelse.  

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över regional utvecklingsplan för Stockholmsregionen, RUFS 2010, SALS 

2016-07-21 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till ett förslag till yttrande från miljöpartiet (proto-

kollsbilaga). 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till det utsända förslaget till yttrande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller det utsända förslaget till yttrande el-

ler förslaget till yttrande från miljöpartiet och finner att kommunstyrelsen beslutar en-

ligt det utsända förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Samrådshandlingen är gedigen och ambitiös. Strukturen med vision, mål och priorite-

rade åtgärder är tydlig och klok. Den har ett brett anslag som borgar för hållbar förank-

ring över planens tidshorisont i en region som har, och kommer att ha, skiftande poli-

tiska förutsättningar. 

 

Några saker vill vi Socialdemokrater ändå lyfta fram där vi tycker att målsättningar 

och innehåll bör förstärkas: 
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Målsättningen för bostadsbyggandet behöver höjas. Den angivna nivån ligger under 

behovet. Kommuner behöver hårdare krav i RUFS 2050 på ökat ansvar för bostads-

byggandet. 

 

Målsättningen för ökad andel kollektivtrafikresenärer är för låg. Vi måste göra det mer 

attraktivt, tidseffektivt, enkelt och prisvärt att välja kollektivtrafik framför bil. 

 

Trafikinfrastrukturen behöver en östlig förbindelse över Saltsjösnittet för att öka fram-

komligheten. Där bör kollektivtrafik prioriteras. 

 

För Värmdös del är det dags att den spårbundna trafiken lyfts fram i RUFS 2050. Vi 

har spårreservat och rälsen var planerad redan i början på 1900-talet, samtida med 

Saltsjöbanan. Vi ser gärna en bredare kollektivtrafikutredning i den här planen. 

 

Tydliggör vikten av jämlikhet och en region som håller ihop socialt. Förtydliga beho-

vet av att minska klyftor och utjämna ojämlika förutsättningar inom länet, men även 

inom kommuner. 

 

Utsläppsmålen behöver skärpas ytterligare, även om den övergripande riktningen är 

bra. Konsumtionssamhällets påverkan på utsläppen kan begränsas genom en mer sam-

manhållen kretslopps- och återbruksplanering. 

 

Företagskluster och testbäddar är nödvändiga för att stärka innovationskraft. Den de-

len får gärna utvecklas. Men ännu viktigare är planering av arbetsplatsområden som 

gör att regionen håller ihop. I dag är stora arbetsplatsområden koncentrerade till city, 

norr- och söderort. Ostsektorn har inte varit lika framgångsrik och kan behöva ett mer 

strategiskt regionalt stöd i frågan. 

 

Upphandlingskriterierna bör utvidgas till sociala kriterier och hållbarhet, inte bara in-

novation och klimatmässig hållbarhet. 

 

Och sist, men inte minst, bör betydelsen av ett jämlikt lärande i regionen och inom 

kommuner betonas tydligare. Det är nödvändigt för att fler ska klara skolan, gymnasiet 

och högskolan och i förlängningen därigenom stärka vår tillväxt och konkurrenskraft. 

Planen bör därför sätta upp mål för hur utjämning av socioekonomiska faktorer ska an-

vändas.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Vänsterpartiet anser att tillgängliga resurser måste satsas på väl utbyggd kollektivtra-

fik. Östlig förbindelse löser inte problemen med bilköer. Tvärtom fler bilar alstrar tra-

fikproblem. I stället bör resurserna satsas på en tunnel för spårvagn eller buss. Dessu-

tom kan en eller flera färjelinjer mellan sydost och nordost avlasta Saltsjö- Mälarsnit-

tet. Behovet av transportarbete kan minska genom fler arbetsplatser i Värmdö och 

Nacka. Trafikens ”Maxtimme” bör också förlängas såväl i morgonrusningen som i ef-

termiddagsrusningen. Sammanfattningsvis vill vi understryka att vi inte klarar trafik-

problemen med fler och större motorvägsprojekt.” 
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Sändlista 

Stockholms läns landsting 

 

_______ 
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Protokollsbilaga, miljöpartiets förslag till yttrande över RUFS: 

 
”Värmdö kommun är positiv till att det görs en långsiktig regional plan till grund för 

ett gemensamt synsätt på regionens utveckling. För att nå full samsyn bör dock hela 

regionens förutsättningar speglas. Ostsektorns kraftfulla utveckling ges dock inte en 

belysning som svarar upp mot att det i sektorn kommer att bo upp emot 250 000 

invånare år 2050. 

 

Värmdö kommun anser att ostsektorn bör ses som en regional stadskärna och ges 

samma förutsättningar till långsiktig utveckling som övriga stadskärnor, etablerade 

väster om regioncentrum. En kraftigt utbyggd kollektivtrafik är nödvändig för att fler 

bostäder ska kunna tillskapas och för den fortsatta utvecklingen i mer perifera delar. 

Konsekvensbeskrivning knuten till RUFS 2050 pekar tydligt på att de beslut som är 

fattade idag kommer innebära en öka biltrafik i närtid. Den pekar även på att det är 

osäkert om de delmål som finns uppsatta kring minskad klimatpåverkan till 2030 

ens är möjliga att uppnå. Om vi ska uppnå minskad klimatpåverkan och ökad 

kollektivtrafikandel i framtiden måste alla aktörer vara tydliga med att det är 

investeringar i kollektivtrafik vi prioriterar. 

 

I Värmdö kommun står vi inför en stark utveckling, främst i våra tätorter 

Gustavsberg, Hemmesta och Brunn. Tillsammans med övriga delar av ostsektorn 

kan fler bostäder byggas i kollektivtrafiknära områden som kan bli attraktiva och 

hållbara nya stadsmiljöer. För att kunna tillvarata den stora utvecklingspotential 

ostsektorn har och för att bostäderna ska bli attraktiva behövs en kraftigt utbyggd 

kollektivtrafik. 

 

Redovisningen av landsbygdens och skärgårdens betydelse och utvecklingspotential 

bör enligt Värmdö kommuns uppfattning tydliggöras i förslaget. Hemmesta, Brunn, 

Stavsnäs och Sandhamn bör ses som noder för ett omland med bebyggelse. Här finns 

kollektivtrafik och service. 

 

Värmdö kommun är positiv till det nya förhållningssätt till hållbar utveckling som 

presenteras i RUFS 2050 med människan i centrum, ekologin som sätter ramarna 

och ekonomin som utgör ett medel och en förutsättning för hållbar utveckling. Detta 

speglar vikten av att sociala aspekter ges en mera framträdande roll i planering och 

beslutsfattande då livsstils- och beteendefrågor bland regionens invånare är 

avgörande för hur hållbar regionen kan bli. 

 

För att RUFS 2050 ska kunna läggas till grund för regionens utveckling krävs att det 

råder enighet om vissa nyckelfrågor samt att ställningstagandena för dem är tydliga. 
 
Utmaningar 

Värmdö kommun delar synen på framtida utmaningar som regionen står inför. 

Främst vikten av att fokusera på utmaning 5 — Att åtgärda kapacitetsbrister 

samtidigt som behoven fortsätter att växa. 

 

För att kunna hantera den förväntade befolkningstillväxten och överbrygga redan 

rådande bostadsbrist krävs en samordnad satsning på byggande av bostäder och 
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infrastruktur. 
 
Mål och delmål 

Värmdö kommun är positiv till den förenklade målbild som lanseras i RUFS 2050. 

Tidshorisonterna för övergripande mål, delmål samt prioriterade åtgärder är 

logiska. 
 
Prioriterade åtgärder 

Värmdö kommun håller med om att den högst prioriterade åtgärden kommande 

tioårsperiod bör vara att knyta ihop regionen samt att bygga tätt, varierat och 

kollektivtrafik-nära. 
 
Tematiska frågor 

Värmdö kommun delar målsättningen att det inte ska finnas några klimatpåverkande 

utsläpp i regionen år 2050. All planering måste inriktas på att bygga klimatsmart utan 

påverkan på klimat och känsliga naturresurser. 

 

Det är rätt att se bostadsförsörjningen som ett prioriterat tema för regionen. Mer 

utveckling av attraktiva tätare stadsmiljöer underlättar för medborgare att använda 

kollektivtrafik och cykel. Stockholms läns landsting bör som trafikhuvudman ta 

ansvar för utveckling och trimning av transportsystemen. Många av förslagen som 

tas upp i RUFS 2050 är bra, men Värmdö kommun saknar en beskrivning av vilka 

system som beräknas utgöra basen för regionens mobilitet 2050. 

 

Enligt Värmdö kommun bör karta 5, Framtida regionalt cykelnät, ange stråk till 

skärgårdens replipunkter som utredningsstråk. På karta 6 föreslås att övrigt 

stomnät benämns busslinje. 

 

Värmdö kommun delar slutsatsen i RUFS 2050 att stora delar av landsbygden och 

skärgården saknar utbyggt bredband och därför inte kan ta del av de e-tjänster som 

snabbt utvecklas. Dock saknas ett ställningstagande för en fibrering av hela 

regionen samt förslag till hur svårigheterna att nå landsbygd och skärgård kan lösas. I 

Värmdö kommun har till exempel TeliaSonera inlett försök med luftburen fiber för 

att snabbare kunna bygga ut fiber till områden med svagare kundunderlag. 

 

Värmdö kommun delar i stort sett de synpunkter på och förslag till landsbygdens och 

skärgårdens utveckling som presenteras, men föreslår att behovet av extra stöd för att 

kunna realisera planer på bostäder för fastboende tydligare markeras. 

 

Tätorter i Värmdö bör markeras som noder och Björkvik som replipunkt på karta 12. 

 

RUFS system med gröna kilar är bra. Detta har lett till att grönområden i regionen 

inte ses isolerat utan som stråk och kilar mellan vilka det är viktigt att det finns 

möjligheter att ta sig för att säkerställa biologisk mångfald. Det är positivt att RUFS 

kompletterats med förslag till blåstruktur. Värmdö kommun föreslår att karta 13 

kompletteras med förslag till blå kilar och blå värdekärnor. 

 

Värmdö kommun föreslår vidare att RUFS 2050 tydligare anger vad som måste göras 

regionalt för att uppnå god status i länets vattenförekomster utöver att beakta 
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blåstrukturen i planering. Detta för att det är troligt att de insatser som 

kustkommuner som Värmdö planerar och gör för att säkerställa ett bra kustvatten 

till år 2027 inte räcker. Mycket av det modifierade vatten som når Värmdös 

skärgårdar är påverkat av utsläpp från kommuner i innerskärgården och runt 

Mälaren. Genom nya former av samverkan bör det vara möjligt att komplettera de 

lokala åtgärder som normalt görs inom vattenområdet. 
 
Den rumsliga strukturen 

Värmdö kommun anser att strukturbild A bättre motsvarar den rumsliga utveckling 

av Värmdö och kommunens omland som det planeras för. Kommunen föreslår att bild 

A kompletteras med en regional stadskärna öster om den centrala regionkärnan och att 

den länkas till övriga regionen.” 
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Dnr 2016KS/0360 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 172 

 

Yttrande över regionalt trafikförsörjningsprogram för 
Stockholms län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har getts tillfälle att yttra sig över det regionala trafikförsörjnings-

programmet som Stockholms läns landsting har ansvaret för att ta fram. Nuvarande 

trafikförsörjningsprogram antogs 2012. De största förändringarna och tilläggen i jäm-

förelse med nu gällande program är; hållbar utveckling, reviderad målmodell, utveckl-

ing av ”hela resan” och resurseffektivitet. I yttrandet framförs att förslaget till trafik-

försörjningsprogram är tydligt, förändringarna och tilläggen positiva och målen ligger 

i linje med kommunens syn på utvecklingen.  

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över regionalt trafikförsörjningsprogram för Stockholms län, SALS 2016-06-

22 

 
Yrkanden 

Magnus Danielsson (S) yrkar bifall till förslaget till yttrande med följande komplette-

ringar: 

 

1. Visionen missar att relatera till frågor som rör miljömässig och social hållbar-

het samt tillgänglighet.  

2. Generellt anser vi att Stockholmsregionens största utmaningar kring bostads-

byggande, miljö, social hållbarhet och hur kollektivtrafiken kan bidra till dessa 

beskrivs för lite. Det måste bli mer tydligt varför kollektivtrafiken ska öka. 

3. Kollektivtrafikandelens mål bör relatera till trafikverkets siffror om att biltrafi-

ken måste minska med 14 % i regionen om vi ska nå de nationella miljömå-

len." 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget till yttrande och avslag på Danielssons 

tilläggsyrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till yttrande bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Danielssons tilläggsyrkande bifalles eller avslås och finner att 

det avslås. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”På det stora hela anser Socialdemokraterna i Värmdö att trafikförsörjningsprogram-

met för Stockholms län är bra. Däremot anser vi att vissa delar behöver förtydligas: 

 

- Generellt anser vi att hur kollektivtrafiken kan bidra till bostadsbyggande, 

miljö och social hållbarhet beskrivs för lite, detta är några av Stockholmsreg-

ionens största utmaningar. Vad kollektivtrafiken kan bidra med här måste vara 

tydligare. 

- Visionen missar tyvärr att relatera till frågor om miljömässig och social håll-

barhet samt tillgänglighet. 

- Målet för kollektivtrafikens andel bör relatera till trafikverkets siffror om att 

biltrafiken måste minska med 14% i regionen om vi ska nå de nationella miljö-

målen. 

 

Vi behöver en väl fungerande, miljövänlig och sammanhållande infrastruktur med kol-

lektivtrafik som bidrar till att Stockholmsregionen håller ihop. Trafikförsörjningspro-

grammet når en bit på vägen, men tyvärr inte hela vägen fram.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Då trafikförsörjningsprogrammet för Stockholms län som är framtagen av den mino-

ritetsregerande Alliansen i SLL har flera brister i hållbarhetsekvationen, och MP i SLL 

driver en annan politik väljer vi att avstå från att delta i beslut om yttrandet.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt bifallsyrkandet om jag varit beslutande vid dagens samman-

träde.” 

 
Sändlista 

Stockholms läns landsting 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0374 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 173 

 

Yttrande över finansiering av nationell stödfunktion på SKL 
till stöd för utvecklingen av en mer kunskapsbaserad och 
jämlik socialtjänst 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har beretts möjlighet att yttra sig med anledning av att styrelsen för 

Sveriges kommuner och landsting (SKL) vid sammanträdet den 10 juni 2016 beslu-

tade följande: 

 Att rekommendera kommunerna att tillsammans finansiera en nationell 

stödfunktion på SKL till stöd för utvecklingen av en mer kunskapsbaserad och 

jämlik socialtjänst. 

 Att under 2017-2018 utreda vidare och förankra i kommuner och landsting 

framtida finansiering av en nationell stödfunktion.  

Värmdö kommun anser det vara negativt att staten vältrar över kostnader på 

kommunen för sådan verksamhet och samordning som tidigare varit statligt 

finansierad. En nationell stödfunktion till stöd för utveckling av en mer 

kunskapsbaserad och jämlik socialtjänst tillskapades av staten och borde därför fortsatt 

finansieras av densamma, varför förslaget om gemensam finansiering avstyrks.  

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över finansiering av nationell stödfunktion på SKL till stöd för utvecklingen 

av en mer kunskapsbaserad och jämlik socialtjänst, SALS 2016-08-25 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) och Linda Nygren (S) yrkar i första hand att ärendet bordläggs i av-

vaktan på att SKL:s beslut i ärendet är justerat. I andra hand yrkar de avslag på försla-

get till yttrande. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till bordläggningsyrkandet. 

 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget till yttrande och avslag på bordlägg-

ningsyrkandet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om bordläggningsyrkandet bifalles eller avslås och finner att det 

avslås. 
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Ordföranden frågar om förslaget till yttrande bifalles eller avslås och finner att det bi-

falles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som bifaller förslaget till yttrande röstar ja, den som avslår förslaget röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 4 nej-röster att bifalla förslaget till ytt-

rande. 1 ledamot avstår från att rösta. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna, tillsammans med miljöpartiet, yrkade på att detta ärende skulle 

bordläggas tills efter det att SKLs protokoll från när de hanterade ärendet är justerat. 

Detta då yttrandet hänvisar till ett beslut som fattades på SKLs möte den 10:e juni men 

då protokollet ännu inte är justerat har det inte vunnit laga kraft ännu varför Värmdö 

kommuns yttrande blir lite märkligt. Bordläggningsyrkandet avslogs dock av Allian-

sen. I andra hand yrkade vi avslag på yttrandet då nationell samordning och en nation-

ell stödfunktion för socialtjänsten är en viktig fråga där vi anser att Värmdö kan få ut 

mycket av värde för den i sammanhanget lilla summa som denna tjänst kostar per år 

(14 500kr) vi tycker vidare att det är anmärkningsvärt att ingen konsekvensanalys av 

att inte längre ha denna stödtjänst togs i beaktande i yttrandet.” 

 
Sändlista 

SKL 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0230 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 174 

 

Yttrande över revisionsrapport om kommunens 
målstyrningsprocess 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

På uppdrag av kommunens revisorer har KPMG genomfört en granskning av kommu-

nens målstyrningsprocess. 

 

Revisorerna bedömer att kommunens målstyrningsprocess i huvudsak är ändamålsen-

lig. De lämnar också ett antal synpunkter på hur processen kan förbättras. 

 

Revisorernas synpunkter behandlas i ett förslag till yttrande. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över revisionsrapport om kommunens målstyrningsprocess, SALS 2016-07-

28 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi Socialdemokrater har vid ett flertal tillfällen konstaterat att kommunens målupp-

fyllelse är erbarmligt dålig. I årsredovisningen för 2015 kunde vi konstatera att bara 

30% av de uppsatta målen för året uppfylldes. Det är därför glädjande att revisorerna 

precis som vi uppmärksammar detta område. Revisorerna identifierar flertalet områ-

den där kommunen bör bli bättre, måluppfyllnad, uppföljning och hur man kan an-

vända målen för att förbättra det dagliga arbetet. Revisorerna riktar även kritik mot att 

vissa nämnder inte ens har mål. Det finns även ett behov av att förbättra arbetet med 

de indikatorer som används så att indikatorernas koppling till målet är tydlig.” 

 

Filip Joelsson (MP) antecknar till protokollet att han inte deltar i kommunstyrelsens 

beslut. 

 
Sändlista 

Revisorerna 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0232 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 175 

 

Yttrande över revisionsrapport om styrning, ledning och 
organisation av kommunens näringslivsarbete 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

På uppdrag av kommunens revisorer har KPMG genomfört en granskning av styrning, 

ledning och organisation av kommunens näringslivsarbete. 

 

Revisorerna bedömer att kommunens näringslivsarbete i huvudsak är ändamålsenligt, 

även om ett tydliggörande av kommunens roll- och ansvarsfördelning i näringslivsfrå-

gor efterfrågas. 

 

Revisorernas synpunkter behandlas i ett förslag till yttrande. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över revisionsrapport om styrning, ledning och organisation avseende kom-

munens näringslivsarbete, SALS 2016-06-23 

 
Yrkanden 

Ina Ununger (C) yrkar bifall till förslaget till yttrande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till yttrande bifalles och finner att det bifalles. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I rapporten över näringslivspolicy har de olika politiska uppfattningarna getts ut-

rymme, vilket är positivt. Värmdö kommuns näringslivsarbete är på flera håll bristfäl-

ligt och i den senaste rankingen från svenskt näringsliv fortsätter Värmdö neråt och 

ligger i botten både i riket och i länet. När det kommer till exempel till tjänstemäns at-

tityder till företagande ligger Värmdö näst lägst i länet, plats 25 av 26, när det kommer 

till tillämpning av lagar och regler ligger vi absolut sämst till i länet. Det här är en väl-

digt tråkig läsning då vi samtidigt vet att Värmdö är en av de kommuner där det startas 

absolut flest nya företag i Sverige. 

  

Ett annat problem som revisorerna identifierat är den otydlighet som råder mellan 

kommunstyrelsen och näringslivsnämnden när det kommer till ansvarsfördelning. Här 

finns det olika uppfattningar om vilken nämnd som ansvarar för att möta nya företag 

som vill etablera sig i kommunen. Att den här rollfördelningen är så pass otydlig är 
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problematiskt ur ett flertal perspektiv då det är oklart till vem i kommunen som företa-

gen ska vända sig, vilket skadar kommunikationen.” 

 
Sändlista 

Revisorerna 

NÄN 

 

______ 
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Dnr 2016KS/0311 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 176 

 

Yttrande över revisionsrapport om kvalitetssäkring och 
tillsyn av förskoleverksamhet i enskild regi 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

På uppdrag av kommunens revisorer har KPMG genomfört en granskning av kvalitets-

säkring och tillsyn av förskoleverksamhet i enskild regi. 

 

Revisorerna bedömer att kommunens arbete med godkännande och tillsyn av enskilt 

bedriven verksamhet lever upp till skollagens krav och kommunens fastställda riktlin-

jer och planer. 

 

I ett förslag till yttrande redovisas att kommunstyrelsen tagit del av revisionsrapporten 

och inte har något att erinra. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över revisionsrapport om kvalitetssäkring och tillsyn av förskoleverksamhet i 

enskild regi, SALS 2016-07-19 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget till yttrande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till yttrande bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

Revisorerna 

UBN 

 

_______ 
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Dnr 2016KS/0237 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 177 

 

Yttrande över revisionsrapport om granskning av 
upphandling 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

På uppdrag av kommunens revisorer har KPMG genomfört en granskning av kommu-

nens upphandling. 

 

Revisorerna bedömer att det finns risk för att samtliga varor och tjänster inte upphand-

las på ett korrekt sätt och lämnar flera rekommendationer. 

 

Revisorernas synpunkter behandlas i ett förslag till yttrande. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över revisionsrapport ”Granskning av upphandling”, SEU 2016-08-03 

 
Yrkanden 

Sandro Wennberg (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att revisorernas samtliga förslag 

på åtgärder för att komma tillrätta med de brister som påvisas implementeras. Det rör 

sig om ytterligare 6 utöver de 3 som tas upp i yttrandet. 

 

Monica Pettersson (M) och Ina Ununger (C) yrkar bifall till det utsända förslaget och 

avslag på yrkandet från Wennberg och Filipsson. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget till yttrande bifalles och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om tilläggsyrkandet från Wennberg och Joelsson bifalles eller av-

slås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår tilläggsyrkandet röstar ja, den som bifaller tilläggsyrkandet röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 
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Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S), 

Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 5 nej-röster att avslå tilläggsyrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”I den revisionsrapport om granskning av upphandling som kommunstyrelsen får ta 

del av går att läsa att antalet avtal har ökat markant, samtidigt som kommunens organi-

sation inte har hängt med. Revisorerna rekommenderar 9 olika åtgärder för att komma 

till rätta med de brister i organisation, kontroll och styrning. I kommunens yttrande 

som svar på revisorernas kritik finns dock bara 3 av dessa åtgärder med. Socialdemo-

kraterna i Värmdö yrkade därför: “Att revisorernas samtliga förslag på åtgärder för att 

komma tillrätta med de brister som påvisas implementeras. Det rör sig om ytterligare 6 

utöver de 3 som tas upp i yttrandet.” Vilket avslogs. De 6 åtgärder det rör sig om som 

därför inte behandlas i yttrandet är: 

 

- Tillse att arbete sker i enlighet med lagstiftning samt upprättade riktlinjer och 

styrdokument 

- Tillse att inköpspolicyn implementeras i verksamheten samt följa upp efterlev-

naden av gällande policy och riktlinjer. 

- Förtydliga firmateckningsordningen samt vissa delegationsordningar (enligt 

kommentarer i avsnitt 4.2). Det är även viktigt att tillse att avtal tecknas i enlig-

het med dessa.  

- Upprätta upphandlingsplaner och att kommunövergripande samordning sker 

utifrån nämndernas upphandlingsplaner. Utifrån upphandlingsplanerna kan 

även en avstämning/analys ske avseende upphandlingsenhetens möjligheter att 

genomföra upphandlingar i förhållande till anlitande av upphandlingskonsulter. 

- Avtal finns inlagda i kommunens databas och att tillse att uppföljning av avtal 

sker i enlighet med beslutad policy 

- Genomföra interna kontroller inom området 

 

Detta är allvarlig kritik som revisorerna för fram och som det är synd att inte alliansen 

vill ta till sig av och arbeta med.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt (S) och (MP) gemensamma yrkande om jag varit beslutande vid 

dagens sammanträde.” 
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Sändlista 

Revisorerna 

Sektor ekonomi 

 

______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 178 

 

Val av ersättare i kommunstyrelsens planutskott (S) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Karin Aaseby (S) väljs till ersättare i kommunstyrelsens planutskott. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Ett uppdrag som ersättare (S) i kommunstyrelsens planutskott är vakant. 

 
Sändlista 

Troman 

K Aaseby 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 179 

 

Befrielse från uppdrag som ledamot och 2:e vice 
ordförande i kommunstyrelsens planutskott samt nyval (S) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Karolina Krystek (S) befrias från uppdraget. 

2. Sandro Wennberg (S) väljs till ny ledamot och andre vice ordförande i kom-

munstyrelsens planutskott. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Karolina Krystek (S) har begärt befrielse från uppdraget som ledamot och 2:e vice ord-

förande i kommunstyrelsens planutskott. 

 
Handlingar i ärendet 

Avsägelse 2016-09-05 

 
Sändlista 

Troman 

K Krystek 

S Wennberg 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 180 

 

Val till kommunstyrelsens utskott och befrielse från 
uppdrag i Värmdö Skärgårdsråd samt nyval (L) 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Fredrik Sneibjerg (L) väljs till ny ledamot och ordförande i kommunstyrelsens 

planutskott. 

2. Fredrik Sneibjerg (L) väljs till ny ledamot och förste vice ordförande i kom-

munstyrelsens arbetsutskott. 

3. Fredrik Sneibjerg (L) väljs till ny ledamot och förste vice ordförande i kom-

munstyrelsens krisledningsutskott. 

4. Anders Gullander (L) befrias från uppdraget som kommunal representant i 

Värmdö Skärgårdsråd. 

5. Fredrik Sneibjerg (L) väljs till ny kommunal representant i Värmdö Skärgårds-

råd 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Anders Gullander (L) har av kommunfullmäktige befriats från uppdraget som ledamot 

och förste vice ordförande i kommunstyrelsen. Därmed har också hans uppdrag i kom-

munstyrelsens utskott upphört. Gullander har också begärt befrielse från uppdraget i 

Värmdö Skärgårdsråd  

 
Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktiges beslut 2016-08-31, § 157 

Avsägelse 2016-08-08 

 
Sändlista 

Troman 

Personalavdelning 

F Sneibjerg 

A Gullander 

KSKU 

Värmdö Skärgårdsråd 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 181 

 

Delgivningar 
 

 Exekutivkommitténs strategi, Skärgårdens framtid – en långsiktigt hållbar 

utveckling - Länsstyrelsen 

 Information om gemensam dialog och underlag i aktuella regionprocesser – 

Stockholms läns landsting 

 Överenskommelse om omhändertagande av avlidna – KSL 

 Skrivelse om toalett i Sollenkroka, Sten Thörner 

 Skrivelse om överförmyndarnämndens verksamhet – nämndens presidium 

 Protokoll CESAM, 2016-09-08 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 182 

 

Delegationsbeslut 
 

 Remissvar – ett nytt ersättningssystem för mottagandet av ensamkommande 

barn och ungdomar - KSO 

 Eldningsförbud – KDIR 

 Förändring av organisation inom sektorn för administration, ledning och 

service – KDIR 

 Svar på skrivelse om flytt av Gustavsbergs Porslinsmuseum – KDIR 

 Samråd med Lantmäteriet beslut 667 – 676/2016 – vidaredel fr KDIR 

 Anställningsbeslut april – augusti/2016 - vidaredel fr KDIR 

 Fullmakt - vidaredel fr KDIR 

 Planavgifter beslut 001 – 086/2016 

 Markupplåtelse - vidaredel fr KDIR 

 Godkännande av intrångsersättning - vidaredel fr KDIR 

 Avtalsservitut för VA-ledningar - vidaredel fr KDIR 

 Tidsbegränsad arrendeupplåtelse - vidaredel fr KDIR 

 Yttranden i bygglovsärende – KDIR 

 Byte av arrendator - vidaredel fr KDIR 

 Medgivande som panträttshavare - vidaredel fr KDIR 

 Tidsbegränsad arrendeupplåtelse – KSO 

 Tillfälligt nyttjande för VA-ledningar - vidaredel fr KDIR 

 

_______ 
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Dnr 14KS/506 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 183 

 

Svar på motion (S) – Bygg små flerbostadshus med 
hyresrätt i fritidshusområden (PFO) 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Mikael Lindström m.fl. (S) har i en motion föreslagit att flerbostadshus med hyresrät-

ter uppförs i prioriterade fritidshusområden samt att kommunen i investeringsbudget 

årligen avsätter medel för markförvärv för detta ändamål. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Bygg små flerbostadshus med hyresrätter i fritidshusområden 

(PFO), SALS 2016-07-21 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget att motionen avslås. 

 

Linda Nygren (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget att mot-

ionen avslås eller enligt bifallsyrkandet till motionen och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/312 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 184 

 

Svar på motion (S) – Se till att politiska gestaltningskrav 
följs 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Mikael Lindström (S) har i en motion föreslagit att gestaltningsanvisningar för detalj-

planer ska följas vid bygglovsprövning. Därtill föreslås att en stadsarkitekt ska anstäl-

las samt att kunskapsseminarium ska hållas kring bygglov, detaljplaner och gestalt-

ningsanvisningar för berörda nämnder och tjänstemän. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S): Se till att politiska gestaltningskrav följs, SALS 2016-07-27 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget att motionen avslås. 

 

Linda Nygren (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget att mot-

ionen avslås eller enligt bifallsyrkandet till motionen och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 2015KS/0591 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 185 

 

Svar på motion (MP) om ett ökat politikerförtroende 
genom tydligare och öppnare kommunfullmäktige i 
Värmdö där mötena präglas av respekt 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Thomas Taylor (MP) har i en motion föreslagit regler för arbetet i kommunfullmäktige 

som ska syfta till ett tydligare och öppnare kommunfullmäktige där mötena präglas av 

respekt. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (MP) för ett ökat politikerförtroende genom ett tydligare och öppnare 

kommunfullmäktige i Värmdö där mötena präglas av respekt, SALS 2016-06-02 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget att motionen avslås. 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget att mot-

ionen avslås eller enligt bifallsyrkandet till motionen och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

Kommunfullmäktige 

 

_______ 
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Dnr 15KS/245 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 186 

 

Svar på motion (S) – Inventera och stärk brandskyddet hos 
våra äldre och funktionsnedsatta 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Mikael Lindström m.fl. (S) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska imple-

mentera ett systematiskt brandskyddsarbete bland biståndsbedömda hemmaboende i 

Värmdö kommun utifrån Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps (MSB) väg-

ledning Brandsäkerhet för alla.  

Motionen föreslås avslås.  

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S): Inventera och stärk brandskyddet hos våra äldre och funktionsned-

satta, SALS 2016-07-27 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget att motionen avslås. 

 

Linda Nygren (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget att mot-

ionen avslås eller enligt bifallsyrkandet till motionen och finner att kommunstyrelsen 

beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 11KS/0353 Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 187 

 

Förlängd giltighetstid för markanvisningsavtal för del av 
Brunn 1:1 m fl Brunns centrum – Värmdö Bostäder AB 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förlängning av markanvisningsavtalet med Värmdö Bostäder AB (VBAB) för del av 

fastigheten Brunn 1:1 m.fl. godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunen har ett markanvisningsavtal med VBAB om Brunns centrum vars giltig-

hetstid går ut den 1oktober 2016. Planprocessen för området har blivit förskjuten och 

detaljplanen kan inte antas innan avtalets giltighetstid går ut. Markanvisningsavtalet 

föreslås förlängas. 

 
Handlingar i ärendet 

Markanvisningsavtal, förlängning av giltighetstid, del av fastigheten Brunn 1:1 m fl, 

Brunns centrum, Värmdö bostäder, SOT 2016-08-10 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP), Karin Aaseby (S), Thorulf Empfevik (SD) och Allan Sooman (L) 

yrkar bifall till förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

VBAB 

Sektor samhällsbyggnad 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 188 

 

Förslag från S-gruppen om att söka statligt stöd för 
upprustning av utsatta boendemiljöer 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen föreslår att kommundirektören ska få i uppdrag att snabbutreda möjliga 

upprustningsinsatser (med särskilt fokus på spontanidrott, lek- och mötesplatser) och 

samordna ett sökförfarande inom kommunen, mellan kommunen och Värmdö Bostä-

der AB, samt allokera nödvändiga investeringsmedel ur kommunstyrelsens budget. 

 
Handlingar i ärendet 

Sök statligt stöd för upprustning av utsatta boendemiljöer, S-gruppen 2016-09-21 

 
Yrkanden 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på förslaget. 

 

Filip Joelsson (MP) och Karin Aaseby (S) yrkar att förslaget ska remitteras till förvalt-

ningen för beredning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget ska avslås eller remitteras för beredning och finner att 

förslaget avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår förslaget röstar ja, den som bifaller att förslaget ska remitteras till för-

valtningen för beredning röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S), 

Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 5 nej-röster att avslå tilläggsyrkandet. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Det finns nu statligt stöd för att förbättra utemiljöer i socioekonomiskt utsatta områ-

den för att stimulera till aktivitet och social gemenskap. Såväl fastighetsägare som or-

ganisationer kan ansöka hos Boverket om pengarna. Stödet ska kunna täcka upp till 

hälften av kostnaden. Med socioekonomiskt utsatt menas att mer än 50 procent av hus-

hållen i området har låg köpkraft. Bidraget kan till exempel ges för åtgärder som rör 

lekplatser, ytor för spontanidrott, cykelbanor, parkanläggningar, mötesplatser för olika 

kultur- och fritidsintressen samt konst på byggnader. De som bor och verkar i området 

ska vara engagerade och delaktiga 

 

Med anledning av detta föreslog vi att Kommundirektören får i uppdrag att snabbut-

reda möjliga upprustningsinsatser (med särskilt fokus på spontanidrott, lek- och mö-

tesplatser) och samordna ett sökförfarande inom kommunen, mellan kommunen och 

Värmdö Bostäder AB samt allokera nödvändiga investeringsmedel ur kommunstyrel-

sens budget.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt Miljöpartiets och Socialdemokraternas gemensamma yrkande om 

jag varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

 

_______ 

 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 62 av 65 

Kommunstyrelsen 2016-09-21 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 189 

 

Förslag från S-gruppen om att utreda särskilt boende i 
Vargbacken 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen föreslår att förvaltningen ska få i uppdrag att i dialog med Ingarö SeniorBo-

ende utreda förutsättningarna för särskilt boende och/eller gruppboende för demens-

platser på Vargbacken. 

 
Handlingar i ärendet 

Utreda särskilt boende i Vargbacken, S-gruppen 2016-09-21 

 
Yrkanden 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på förslaget. 

 

Linda Nygren (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att förslaget ska remitteras till förvalt-

ningen för beredning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget ska avslås eller remitteras för beredning och finner att 

förslaget avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår förslaget röstar ja, den som bifaller att förslaget ska remitteras till för-

valtningen för beredning röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), 

Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S), Linda Nygren (S), 

Filip Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 5 nej-röster att avslå tilläggsyrkandet. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Behovet av platser på särskilda boenden är stort i Värmdö. Enligt den genomlysning 

som gjordes av vård- och omsorgsnämnden behövs minst 135 platser till 2023. Då an-

vändes lågalternativet i befolkningsprognosen. Rimligen är det egentliga behovet 

högre. Samtidigt har vi ungefär 50 personer med demenssjukdom som bor på platser 

som ej är avsedda för det ändamålet. 

 

I Vargbacken bakom Brunns centrum har en detaljplan vunnit laga kraft för uppfö-

rande av seniorbostad. Det betyder att uppförandet skulle kunna starta relativt omgå-

ende. Föreningen Ingarö SeniorBoende kooperativa hyresrättsförening har bildats för 

att möjliggöra för en kooperativ lösning på platsen. Inom området finns även plats för 

att uppföra ett mindre särskilt boende, alternativt ett gruppboende för demensplatser. 

Detta måste då ske i dialog med föreningen. Varför vi föreslog att förvaltningen får i 

uppdrag att i dialog med Ingarö SeniorBoende kooperativa hyresrättsförening utreda 

förutsättningarna för särskilt boende och/eller gruppbostad för demensplatser på Varg-

backen.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt Miljöpartiets och Socialdemokraternas gemensamma yrkande om 

jag varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2016-09-21 § 190 

 

Förslag från S-gruppen om att undersöka intresset för 
personalcyklar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen föreslår att förvaltningen ska undersöka intresset bland personalen att mot 

bruttolöneavdrag hyra en cykel enligt ”Nackamodellen” och vid positivt gensvar i till-

räckligt stor omfattning införa erbjudandet. 

 
Handlingar i ärendet 

Undersöka intresset för personalcyklar, S-gruppen 2016-09-21 

 
Yrkanden 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på förslaget. 

 

Linda Nygren (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att förslaget ska remitteras till förvalt-

ningen för beredning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget ska avslås eller remitteras för beredning och finner att 

förslaget avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Att ta cykeln istället för bilen har en rad fördelar. Det är bättre för både människors 

hälsa och för miljön. Vi socialdemokrater ser därför positivt på att underlätta för kom-

munens anställda att ta cykeln till jobbet.   

 

I Nacka kommun har personalen fått möjlighet att hyra cykel mot bruttolöneavdrag. 

Kontraktstiden löper på tre år och därefter kan den anställde välja att köpa ut sin cykel, 

lösa in den mot en ny eller lämna tillbaka den. Det finns även olika modeller på cyklar. 

Kostnaden varierar mellan 109 kronor i månaden och 495 kronor. Vi föreslog därför 

att förvaltningen undersöker intresset bland personalen för möjligheten att mot brutto-

löneavdrag hyra en cykel enligt “Nackamodellen” och vid positivt gensvar i tillräckligt 

stor omfattning inför erbjudandet.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 
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”Jag skulle ha biträtt Miljöpartiets och Socialdemokraternas gemensamma yrkande om 

jag varit beslutande vid dagens sammanträde.” 

 

_______ 

 

 

 


